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جزئیات افزایش حقوق معلمان
فارس: براساس رایزنی های صورت گرفته 
بین کمیسیون آموزش مجلس و وزارت آموزش 
و پرورش اجرای رتبه بندی معلمان از ۳۱ شهریور 
۱۴۰۰ براساس مصوبه مجلس و با اعتبار ۱۵ 
هزار میلیارد تومان عملیاتی می شود. حقوق پایه 
معلمان دارای رتبه اول  که هم اکنون ۴ میلیون 
تومان است براساس مصوبه اخیر کمیسیون 
تلفیق، در سال آینده ۵ میلیون و ۶۰۰ هزار تومان 
خواهد شد. ضمن اینکه براساس طرح رتبه بندی 
معلمان حائزین این رتبه با ۴۵ درصد افزایش حقوق 
مواجه شده و حداقل حقوق آنها به ۸ میلیون تومان 
می رسد. معلمان حائز رتبه دوم در قانون رتبه بندی 
معلمان علاوه بر حقوق پایه سالجاری که ۵ میلیون 
و ۶۰۰ هزار تومان است با ۵۵ درصد افزایش حقوق 
مواجه می شوند. حائزین رتبه سوم هم علاوه بر 
حقوق فعلی که ۴ میلیون تومان است با ۶۵ درصد 
افزایش حقوق خود را دریافت خواهند کرد که 
این رقم بر اساس قانون رتبه بندی معلمان است.  
حائزین رتبه چهارم هم علاوه بر حقوق فعلی که ۴ 
میلیون تومان است با اجرای رتبه بندی معلمان با 
۷۵ درصد افزایش دریافتی مواجه خواهند شد. 
حائزین رتبه پنجم هم علاوه بر حقوق فعلی که 
۴ میلیون تومان است حقوق سال آینده آنها با ۹۵ 

درصد افزایش مواجه خواهد شد. 

 سرقت، ترس به جان 
خانواده ها می اندازد

آرمان ملی: فرمانده انتظامی تهران بزرگ گفت: 
سارقان علاوه بر اینکه مالی را به سرقت می برند، 
ترس و لرزی را هم به جان خانواده ها می اندازند که 
این موضوع اهمیت برخورد با آنان را به خوبی اثبات 
می کند. سردار حسین رحیمی افزود: سارقان و به 
خصوص سارقان منزل بیش از آنکه مالی را ببرند، 
یک ترس و لرزی را در دل مردم و خانواده ها ایجاد 
می کنند و همین موضوع اهمیت برخورد با آنان را 
به خوبی آشکار می کند. تنها در همین هفته چندین 
ماموریت مهم و سنگین را در تهران داریم که 
چهارشنبه سوری، شهرآورد، ترافیک بهشت زهرا 
در پنجشنبه و جمعه آخرسال و... از جمله آنهاست 

که در کنار ماموریت های روزمره انجام می شود. 

جسد وارد نمی کنیم
ایلنا: رئیس بانک بافت، سلول و عضو مرکز 
تحقیقات پزشکی قانونی از تحویل ۱۲ جسد به 
دانشگاه ها برای اقدامات آموزشی خبر داد. سعید 
شاه حسینی در پاسخ به این سوال که آیا واردات 
جسد داشته ایم، گفت: خیر، واردات جسد 
نداشته ایم. پزشکی قانونی هیچ گاه واردات جسد 
نداشته است اما در گذشته که اجازه نمی دادند 
برای مقاصد آموزشی از میت مسلمان استفاده 
شود، دانشگاه ها جسد وارد می کردند. البته 
چاره ای هم نداشتند اما از وقتی محدودیت های 
فقهی و قانونی مرتفع شد، دانشگاه ها نیز چنین 
کاری را نمی کنند و از اجسادی که به پزشکی 

قانونی اهدا می شوند استفاده می کنند. 

حمایت ۲۰ هزار کودک سرطانی
آرمان ملی:  موسسه محک اعلام کرد: تعداد کل 
کودکان تحت حمایت محک در سه دهه فعالیت به 
بیش از ۳۹ هزار نفر رسیده است که بیش از ۲۰ هزار 
نفر از این فرزندان هم اکنون در مرحله درمان قرار 
دارند. محک در پایان سال ۹۸ بیش از ۶۷۰۰ فرزند 
قطع درمان داشته است که این عدد در پایان سال 
۹۹ به بیش از ۹۶۰۰ کودک رسید. یکپارچه سازی 
خدمات حمایتی در سراسر کشور یکی از مهم ترین 
اهداف بلند مدت این مؤسسه خیریه است. محک 
از همه کودکان مبتلا به سرطان در سراسر کشور 
حمایت و تلاش می کند تا هیچ خانواده ای که 
فرزندش در بیمارستان های دولتی و دانشگاهی 
سراسر کشور درمان می شود به دلیل عدم توانایی در 

تأمین هزینه ها، درمانِ جگرگوشه اش را رها نکند. 

آغاز توزیع بسته های معیشتی 
ایسنا: رئیس بنیاد مستضعفان از آغاز توزیع 
یک میلیون و ۲۵۰ هزار بسته معیشتی بنیاد 
مستضعفان به ارزش ۴۵۰ میلیارد تومان میان 
خانواده های محروم کشور خبر داد. سید پرویز 
فتاح با بیان اینکه این بنیاد در این مرحله ۴۵۰ 
میلیارد تومان را برای تهیه و توزیع این بسته های 
معیشتی اختصاص داده، افزود: در این مرحله ۱۰ 
هزار تن برنج، ۳ هزار تن مرغ منجمد، ۱۶۰۰ تن 
روغن و ۱۷۰۰ تن ماکارونی خریداری شده و میان 
خانواده های نیازمند توزیع می شود. به گفته فتاح 
هر بسته معیشتی شامل ۱۰ کیلو برنج، ۳ کیلو 
مرغ، ۳ بسته ماکارونی و ۲ بطری روغن مایع است. 

 اقبال خانواده ها 
به بازگشایی مدارس

آرمان ملی: معاون آموزش متوسطه وزارت 
آموزش و پــرورش گفت: یک نظرسنجی انجام 
دادیم و بر اساس آن بخش عمده ای از خانواده ها 
برای برقراری آموزش حضوری اقبال داشتند. 
محمدمهدی کاظمی افزود: در مناطق روستایی و 
شهری کوچک و همچنین در هنرستان ها آموزش 
حضوری برقرار بوده است. باید با نگاه به آینده همه 
مشارکت داشته و کمک کنیم آموزش حضوری 
برقرار شود. امید است در سال جدید زمینه آموزش 
حضوری فراهم شود. آموزش غیرحضوری به 
یادگیری لطمه وارد کرده و امید است بتوانیم برای 
جبران افت یادگیری اقدام کنیم که با همراهی 

معلمان و اولیای دانش آموزان محقق می شود. 

جنگل زدایی و تخریب جنگل ها روندی است که در مقیاس 
جهانی رو به گسترش است و تخریب جنگل ها و تبدیل آن ها 
به اراضی کشاورزی، صنعت چوب، تخریب جهت فعالیت های 
گسترش  برای  تخریب  معادن،  اکتشاف  و  استخراجی 
زیرساخت های شهری و بین شهری به ویژه حمل و نقل، آتش 
سوزی و... شماری از عوامل هستند که در مجموع علیه جنگل ها به 
کار گرفته می شوند. چنانچه سیاست یکپارچه ای جهت حفاظت 
از این سرمایه گرانبها اندیشیده نشود این روند میل به تداوم دارد. 
به دلیل عدم تعریف واحدی از جنگل در نقاط مختلف جهان، 
آمارهای جنگل زدایی نیز متفاوت است. طبق گزارش سازمان های 
جهانی حدود ۴۳ میلیون هکتار جنگل بین سال های ۲۰۰۴ تا 
۲۰۱۷ در جهان از بین رفته است که بیشترین مورد مربوط به 
آمریکای لاتین و آفریقا بوده است. بر مبنای تخمین فائو سالانه 
حدود ۱۰ میلیون هکتار جنگل در جهان نابود می شود، گزارشی 
دیگر نرخ جنگل زدایی را از سال ۲۰۱۰ به این سو سالانه ۷. ۴ 
میلیون هکتار برآورد کرده است. آمارها نشان می دهد که بشر 
طی یک قرن گذشته به اندازه ۱۰ هزار سال جنگل زدایی کرده 
است که عمده آن به خاطر گسترش زمین های کشاورزی بوده 
است. برخی گزارش ها عنوان می کنند که جهان در دهه ۱۹۸۰ از 
پیک جنگل زدایی عبور کرده است و این روند به خاطر سیاست های 
حفاظت از جنگل، بعد از این دهه کند شده است. متاسفانه 
جنگل زدایی در کشور ما روندی نگران کننده داشته است؛ در 
کشور ما کمتر از ۱۰ درصد سطح سرزمین پوشش جنگلی است. 
در واقع ما کشوری بیابانی هستیم که سهم ما از جنگل یک چهارم 
استاندارد سرانه جهانی است که آن هم به طرق مختلف و در 
نقاط مختلف در حال تخریب است. حدود ۲ میلیون هکتار از 
جنگل های شمال کشور امروزه محل تاخت و تاز ویلاسازان و 
جنگل خواران قرار گرفته است و تخمین ها حاکی از آن است که 
پوشش جنگلی مازندران طی ۵۰ سال گذشته نصف شده است. 
این اتفاق در حالی به وقوع می پیوندد که قوانین متعددی برای 
حمایت و حفاظت از جنگل وجود دارد. در برنامه ششم توسعه ۲۳ 
بار واژه جنگل ذکر شده است, در ماده ۳۸ این قانون و تباصر ذیل 
آن احیا توسعه و غنی سازی جنگل ها به میزان ۸۱۵ هزار هکتار 
تکلیف شده است و در سند ملی آمایش سرزمین مصوب ۱۳۹۹ 
ذیل بخش سازگاری توسعه با محیط زیست و منابع طبیعی، 
احیا و حفاظت از جنگل های طبیعی کشور ذکر شده است. در 
چارچوبی اختصاصی تر قانون حفاظت از مراتع و جنگل ها مصوب 
سال ۱۳۴۶ وجود دارد که طبق آن اهمیت جنگل به گونه ای 
است که بر اساس مواد ۲۱ و ۲۲ آن باید شورای عالی جنگل و 
گارد مسلح جنگل برای حفاظت از جنگل ها تشکیل شود. از 
سوی دیگر طرح تنفس جنگل را در سال های اخیر داشته ایم که 
از سال ۱۳۹۶ اجرایی شده است و طبق آن هرگونه بهره برداری 
تجاری و صنعتی از چوب جنگل های کشور ممنوع شد و دولت نیز 
مجاز به تمدید قراردادهای طرح های جنگل داری که مدت اجرا 
آن به اتمام می رسد، نیست. تغییر کاربری و از این دست قوانین 
در حوزه جنگل باز هم وجود دارد، با این حال موارد متعدد دیگری 
دست اندرکار تخریب جنگل های شمال هستند که از جمله 
مهم ترین آنها تغییر کاربری و استفاده جهت ساختمان سازی 
است. گسترش ساخت و سازهای غیرمجاز که طی دهه گذشته و 
در اثر سوء مدیریت ها شدت یافت است و به رغم آنکه در هر شهر 
و روستایی ستادی برای کنترل و مبارزه با آن وجود دارد، باعث 
شده که تعادل اکولوژیکی منطقه جنگی بر هم بخورد. شاید در 
نگاه اول این داعیه مطرح شود که سطحی از جنگل که به گسترش 
شهر و شهرک و ساختمان و ویلا اختصاص می یابد در مقایسه 
با عوامل مخرب مانند گسترش غیراصولی سطح زیر کشت، 
آتش سوزی های عمدی و سهوی، قاچاق چوب، چرای بی رویه دام 
و... ناچیز است اما باید گفت موضوع فقط سطح ساخته شده نیست 
بلکه ایجاد زیرساخت های مرتبط با ساختمان مانند جاده، خطوط 
تأمین آب و برق و سایر تأسیسات نیز بر دامنه تخریب می افزاید. 
تراشیدن جنگل برای ویلاسازی نماد و تجلی فساد, قانون گریزی, 
تبعیض و اشرافیت است که با مبانی و اصول انقلاب سازگار نیست 
و وجدان جامعه را بیشتر آزرده می کند. موضوع حفاظت از جنگل و 
مبارزه با جنگل خواری و جنگل زدایی با روی کار آمدن دولت جدید 
وارد فاز تازه ای شده است که رئیس جمهور محترم در سفر به استان 
مازندران بر روی آن تاکید مؤکد داشتند و دستور برخورد اشد با 

متخلفان در کوتاه ترین زمان ممکن را دادند. 

۲میلیون هکتار جنگل، ویلا شده!

روی خط آرمان ملی

     88760176                                              
شهرداری

مدت سه سال بلوار شقایق واقع در بلوار فردوس غرب 
منطقه ۵ شهرداری تهران جولانگاه موش ها شده بار ها با 
سامانه ۱۳۷ تماس گرفته شده از طرف اهالی ولی اقدام 
سازنده ای صورت نگرفته است. از مسئولان تقاضا داریم که به 

مشکل اهالی این محل رسیدگی کنند. 
یک شهروند از تهران 

سامانه بازرگام 
در خصوص مشکلات فروشگاه اینترنتی بازرگام در نحوه 
ارسال اقلام خارج از برنامه هماهنگ شده با مشتری در برخی 
از مواقع تا چند روز تاخیر، کسری اقلام ارسالی، هماهنگی 
نداشتن با مشتری و عودت وجه باقی مانده از خرید مشتری را 
پیگیری کنید واقعا این سایت با مشکلات فراوانی روبه رو است. 
کاظمی از تهران

صدور گواهینامه
۵۰ روز است گواهینامه رانندگی پایه یک من نیامده 
خواهش می کنم مسئولان فکری اساسی برای این موضوع 
کنند در حال حاضر با نبود گواهینامه با مشکلات فراوانی 

روبه رو می شویم. 
اصغری از تهران 

سیدمحسن طباطبایی مزدآبادی
دبیرکل انجمن علمی اقتصاد شهری ایران

یادداشـــت

حُسن ختام این اتفاقات سریالی در این تالاب بین المللی 
ساخت پتروشیمی است که می تواند آب این تالاب را خشک کند 
و پساب صنعتی و آلاینده آن، زیستگاه جانوران را به زمینی فاسد 
تبدیل نماید. در شرایطی چند روز پیش مجتمع پتروشیمی 
مازنداران در روستای حسین آباد شهرستان بهشهر توسط وزیر 
کشور افتتاح شد، که نمی توان موضوع گردشگری آشوراده به 
عنوان دروازه میانکاله را در این زمینه نادیده گرفت. این پروژه 
پتروشیمی که با سرمایه گذاری ۸۰ هزار میلیارد تومانی بخش 
خصوصی واگذار شده، تهدید جدی برای میانکاله به حساب 
می آید. با این حال اکثر مردم ایران و رئیس سازمان محیط 
زیست بر این باورند که »کلنگی که برای آغاز عملیات اجرایی 
مجتمع پتروشیمی به زمین زده شد از نظر آنها با توجه به اینکه 
پروژه مجوز محیط زیستی ندارد، فاقد اعتبار است.« اما احمد 
وحیدی، وزیر کشور در مراسم کلنگ زنی پتروشیمی بهشهر نظر 
دیگری دارد و باور دارد که: »باید موانع و مشکلات بر سر راه تولید 
را برداریم و صادرات این بخش را جدی بگیریم تا شاهد توسعه و 
پیشرفت استان باشیم. در زمینه صنعت، صنعتگران مجوزهای 
محیط زیستی، امیدواریم با توجه به اخذ مجوزها و رعایت مسائل 
محیط زیستی، توفیق خوبی برای ایجاد اشتغال، به دست آید.« 
در این شرایط نمی توان از فشار برخی از مسئولان و نمایندگان 
مجلس برای ساخت این پتروشیمی به راحتی عبور کرد، امری که 
به باور سلاجقه، عجیب به نظر می رسد و گفته است که »نماینده 
محترم از من می خواهد که کلنگ زنی انجام شود. در حالی که 
حضرت آقا فرمودند نمایندگان در کار دولت دخالت نکنند.« 
سلاجقه بار دیگر روز گذشته حرف آخر را زد، و در قامت رئیس 
سازمان حفاظت محیط زیست تاکید کرد: »این پروژه به هیچ 
وجه مجوز زیست محیطی ندارد و ما جلوی آن خواهیم ایستاد. 

ما در سازمان حفاظت محیط زیست به هیچ کس اجازه نخواهیم 
داد که بدون اخذ مجوز زیست محیطی این طرح را اجرا کنند.« 

  پتروشیمی در میانکاله، طرح گردشگری در آشوراده 
اسماعیل کهرم، کنشگر محیط زیست به تبعات مخرب محیط 
زیستی احداث این پتروشیمی و سایت های گردشگری در دروازه 
میانکاله )آشوراده( اشاره دارد و به »آرمان ملی« می  گوید: »طبق 
قانون غیرممکن است که بدون مجوز سازمان حفاظت از محیط 
زیست، این سایت پتروشیمی در جوار میانکاله احداث شود، اما 
از دید من با توجه به اینکه نمایندگان مجلس و وزارت کشور 
پشت این ماجرا قراردارند این پتروشیمی ساخته خواهد شد 
و باعث نابودی میانکاله می شود.« وی در ادامه صحبت هایش 
می افزاید: »از چند سال پیش تابلوی احداث ایستگاه پتروشیمی 
در جوار میانکاله نصب شده بود. تلاش هایی از سوی برخی از 
مسئولان دلسوز و فعالان محیط زیست صورت گرفت و این تابلو 
را برداشتند ولی مجددا نصب این پرده و کلنگ زنی آن همزمان با 
مرکز گردشگری آشوراده و واگذاری این منطقه به وزارت میراث 
فرهنگی و گردشگری شد. بی شک این دو اتفاق بی ارتباط با 
یکدیگر نیستند. کهرم با بیان این مطلب که هر جایی که ما یک 
پدیده ای مانند میانکاله، دشت بیستون، صحراهای بی نظیر و 
منحصر به فرد داشتیم، یک پالایشگاه یا کارخانه مخرب تاسیس 
کردند می افزاید: »سال ها پیش پتروشیمی در دشت بیستون 
احداث کردند که در کنار آن تیکه های سنگ دو تا سه تنی برای 
شهر باستانی در زمان ساسانیان تراشیده شده بود. پتروشیمی 
بیستون ثانیه ای ۸۰ متر مکعب آب از چاه های زیر زمینی و 
رودخانه آن مصرف می کند. چندی پیش وقتی به آقای ضرغامی، 
وزیر میراث فرهنگی و گردشگری گفتیم که آب دشت بیستون 
اگر تمام شود و پتروشیمی آن را ببلعد، تپه سایت باستانی فرو 

می ریزد، ایشان در جریان نبود و سردرگم مانده بود. حال همین 
بلا را بر سر میانکاله  می آورند. متاسفانه ما در کشور افرادی داریم 
که اصلا موافق نگهداری از میراث فرهنگی و گردشگری نیستند 
و جلب توریست را برای کشور مخرب می دانند و معتقدند که این 
میراث باید نابود شود به منافع شخصی شان فکر می کنند، مثلا 
وزیر میراث فرهنگی که در آرامگاه کوروش اعلام کرد که برای 

کشاورزان چاه حفر کنید! 
  به آرزوی دیرینه شان می رسند! 

کهرم در ادامه خاطر نشان کرد: شخصی در میانکاله مسئولیت 
دارد که به همراه فرزندان و بستگانش می خواهد میانکاله نابود 
شود و سایت گردشگری در منطقه ایجاد نمایند، روز گذشته 
نیز یکی از مسئولان اعلام کرد که »آشوراده« به چه دردی 
می خورد!. ایشان حق دارد، وقتی امثال آنها برای هر شب 
اقامت در هتل ۵ میلیون تومان هزینه می کند که نمی آید 
دیوار و دریاچه نگاه کند، او می خواهد شکار تفریحی انجام 
دهد یا در تالاب قایق سواری کند! اینها دنبال درآمد اینچنینی 
هستند و دارند به آرزوی دیرینه اش می رسند. برفرض اینکه این 
پتروشیمی ساخته شد، چه بلایی بر سر تالاب میانکاله می آید؟ 
این کارشناس محیط زیست در پاسخ به این سوال می گوید: 
»آب میانکاله از بین خواهد رفت و در جایی که آب شیرین با 
شور مخلوط می شود. چند سال پیش می خواستند تلاقی آب 
شیرین و شور خط آهن بکشند که این کار صورت نگرفت و حالا 
می خواهند با ساخت پتروشیمی تمام عظمت این تالاب را نابود 
کنند. افسران شاه عباس صفوی در این تالاب گور خر، یوز پلنگ 
و ببر شکار می کردند، خارجی ها بارها به من التماس می کردند 
که اجازه بدهید یک شب بیشتر در این تالاب بمانیم که از زیبایی 

آن لذت ببریم، اما حیف...«

آرمان ملی- وحید استرون: زمانی که نام »میانکاله« را می شنویم ناخودآگاه تصویری بی بدیلی از دشت های سبز و تالاب فیروزه ای با پرواز پرندگانی همچون فلامینگوهای قرمز، 
قرقاول، دراج و... در جلوی چشمان تداعی می شود. تالابی بی نظیر در دنیا که یکی از بارورترین نقاط زمین از نظر زیست محیطی به حساب می آید. اما طی چند سال اخیر اتفاقات 
مشکوک و مخربی در این تالاب به وقوع پیوسته؛ از حدود 40 آتش سوزی در این تالاب در سال 1400 که باعث سوختن صدها هکتار از اراضی ارزشمند آن شد تا مرگ مشکوک 

هزاران پرنده در بهمن 99-98.

آرمان ملی- منیره چگینی: در تاریخ ۱۶ اسفندماه 
»آرمان ملی« در گزارشی تحت عنوان »سردرگمی بیماران 
خاص در شفافیت بودجه ۱۴۰۱« منتشر کرد که در آن 
به مشکلات بیماران خاص و عدم تخصیص بودجه توسط 
بنیاد بیماران خاص به تشکل های مردمی اشاره شده بود، 
حال سازمان برنامه و بودجه جوابیه ای را در خصوص نحوه 
تخصیص بودجه ۱۴۰۱ به بنیاد بیماری های خاص ارسال 
کرده که در ادامه می خوانید: با وجود اینکه در زمان آغاز به 
کار دولت سیزدهم حوزه دارو با مشکلات زیادی دست وپنجه 
نرم می کرد؛ حل مشکلات این بخش در اولویت قرار گرفت؛ 
زمانی که بسیاری از بیماران خاص برای تأمین داروهای 
خود با مشکل مواجه بودند اما رئیس جمهور حتی شخصا در 
جمع خانواده های آنان حاضر شد. به طور قطع بین اداره پشت 
میزی کشور و حضور میدانی مقامات عالی و بررسی مشکلات 
مردم از نزدیک تفاوت زیادی وجود دارد و نتایج متفاوتی هم 
ایجاد خواهد کرد. روزگاری بود که مردم برای زدن واکسن 
کرونا به کشورهای همسایه می رفتند و آن ماجراهای دور 
از شأن ایران اسلامی رقم خورد اما امروز این دولت است 
که از مردم درخواست برای زدن دوز سوم خود اقدام کنند. 
همین نگاه دولت به موضوع دارو و درمان در لایحه بودجه هم 
استواراست؛ در قانون بودجه سال ۱۴۰۰ کل کشور اعتبارات 
مربوط به حمایت از درمان بیماران خاص و صعب العلاج در 
قالب ۳ ردیف اعتبارات موضوع ماده ۴۶ قانون الحاق )۲( به 
شماره طبقه بندی ۱۲۹۱۳۰، )۲۰۰ میلیارد تومان(، درمان 
بیماران خاص و صعب العلاج و کمک به خیرین سلامت به 
شماره طبقه بندی ۱۲۹۴۵۴ )۲۰۰ میلیارد تومان( از طریق 
وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، ۹۰۰ میلیارد تومان 
از محل ردیف سازمان بیمه سلامت ایران به شماره طبقه بندی 
۲۶۴۸۰۰ و بالاخره ردیف کمک به بنیاد امور بیماری های 
خاص به شماره طبقه بندی ۱۲۹۱۰۰ به مبلغ ۱۲۲/۶ میلیارد 
تومان در جدول )۷( قانون بودجه مجموعا به میزان ۱۴۲۲/۶ 
پادار شده است. بیماران خاص همچون سایر هموطنان تحت 
پوشش بیمه های پایه بوده و خدمات درمان سرپایی و بستری 
را در واحدهای درمانی و با استفاده از امکانات بیمه های درمان 
دریافت می کنند. علاوه بر آن، همان گونه که در بند )۱( تصریح 
گردید به دلیل بالابودن هزینه های دارویی این گونه بیماران، 
حمایت های مالی لازم ازجمله پوشش صددرصدی برخی 
اقلام دارویی و خدمات درمانی در قالب ردیف های فوق الذکر 
انجام می شود. کلیه داروها و فرآورده های انعقادی بیماران 
هموفیلی به صورت صد درصد تحت پوشش بیمه سلامت است. 
همچنین کلیه داروهای آهن زدا )دسفرال( بیماران تالاسمی 
به صورت صد درصد تحت پوشش بیمه می باشند. برای انجام 
دیالیزخونی، نیز فرانشیز سهم بیماران دیالیزی از محل کمک 
به درمان بیماران در قالب بیمه سلامت، به طور کامل پرداخت 

می شود. از طرف دیگر انجام اقدامات درمانی نظیر ویزیت، 
مشاوره، پاراکلینیک و توانبخشی در بیماران خاص )تالاسمی، 
دیالیزی، ام اس و هموفیلی( علاوه بر پوشش بیمه ای، فرانشیز 
پرداختی سهم بیمار به طور کامل از ردیف های وزارت بهداشت 
و درمان پوشش داده می شود. در خصوص بیماران)ای بی( نیز 
پانسمان اختصاصی در بیماران )ای بی( توسط وزارت بهداشت 

و درمان به صورت رایگان در اختیار بیماران قرار می گیرد.«
  پاسخ »آرمـــان ملی« دربــاره شفافیت بودجه 

بیماری های خاص 
چندی پیش بود که شش رئیس انجمن حمایتی از جمله 
خانه ای بی )بیماران پروانه ای( هموفیلی، ام اس و... اشاره کرده 
بودند که بنیاد بیماری های خاص در بودجه سالیانه ای که 
از دولت دریافت می کند، هزینه ای به این بیماران نمی دهد 
و از سازمان برنامه و بودجه و دولت درخواست کرده بود 
که این سوءتفاهم ها را با شفاف سازی میان انجمن ها و بنیاد 
بیماری های خاص برطرف کند. پس از انتشار آن گزارش بود 
که تعدادی از بیماران پروانه ای و دارای ام اس، با دفتر روزنامه 
تماس گرفتند و در واکنش به این گزارش اعلام کردند که از 
طریق بنیاد بیماری های خاص مبلغی به آنها تخصیص داده 
نمی شود و فقط انجمن ها از طریق کمک های مردمی مبالغی 
به آنها تحصیص داده می شود و نیازهای دارویی و درمانی 
آنها برطرف می شود. مثلا پدر یکی از بیماران پروانه ای ۱۰ 
سال سن دارد، از شهرستان درگز می گوید: »ما از دولت و 
تمام مسئولان تقاضا داریم که هر چه سریع تر این موضوع را 
پیگیری کنند و ما خانواده ها با تمام جان مان از خانه ای بی 
حمایت می کنیم که اگر خدمات این خانه نبود، معلوم نبود 
که چه وضعیتی داشتیم.« شهروند دیگری از اصفهان که 
حدود ۱۵ سال سن دارد، می گوید: »از خانه ای بی و حاج آقا 
هاشمی تشکر داریم و اگر ما روزی خدمات این خانه نباشد، 
ما نمی دانیم که باید چکار کنیم و بارها شده که شب با این 

ایشان تماس گرفتیم و صبح با اتوبوس برای ما پانسمان یا 
دارو فرستاده است و پس لطفا صدای ما را به گوش مسئولان 
برسانید!« »آرمان ملی« فقط راوی این بیماران است که اکثر 
آنها از اقشار ضعیف جامعه بودند که در صورت عدم پرداخت یا 
کمک مالی، زندگی شان به خطر می افتد. لازم به ذکر است که 
بودجه ای که برای بیماران خاص در مصوب شده، حدود ۱۲۲ 

میلیارد تومانی در بودجه ۱۴۰۱ بوده است. 
  5.1 میلیارد چرا 4 سال بلوکه شده ؟ 

در این میان، سید حمیدرضا هاشمی گلپایگانی در گفت وگو 
با »آرمان ملی« موسس و مدیرعامل خانه  ای بی بار دیگر تاکید 
بر نظارت سازمان برنامه و بودجه و دولت بر بودجه این بنیاد 
دارد و می گوید: » چهار سال پیش بود که حساب بانکی، نزد 
بانک سینا، برای جمع آوری کمک های مردمی مختص بیماران 
 ای بی  بود، به شماره ۱ - ۱۰۰۱۰۱۴۵ - -۸۱۶ ۳۶۶ افتتاح 
گردید تا به جمع آوری کمک های مردمی به نام این مجموعه، 
در حساب فوق الذکر اقدام کند. مجموعا ۱۱۶ طغری چک 
به مبلغ مجموعا ۴۳۸/۵۰۹/۴۴۶/۱۵۰ ریال هزینه گردید و 
مستندات هزینه کرد کلیه این مبالغ موجود و قابل ارائه است. 
همچنین کلیه ۱۱۶ طغری چک مذکور دارای امضاء اینجانب و 
معاون مالی وقت بنیاد امور بیماری های خاص است. موجودی 
حساب مذکور در زمان قطع دسترسی خانه ای بی، حدود ۱. ۵ 
میلیارد تومان بود که این رقم تا اواسط سال ۱۴۰۰ تا ۶ میلیارد 
تومان افزایش پیدا کرده بود . بدون اجازه خانه ای بی، که ما 
هم در حساب مشترک امضا دار حقوقی هستیم، پنج میلیارد 
تومان که از کمک های مردمی جمع آوری شده، از حساب خارج 
کرده اند و به بانک سامان و نزد خودشان انتقال دادند و ایشان 
)مدیر بنیاد بیماری های خاص( باید توضیح بدهد که این پول 
را چه کار کرده و چگونه اجازه داده که این پول در مـدت سه 
تا چهار سال گذشته بلوکه شود. از دستگاه های نظارتی تقاضا 
دارم که به این موضوع ورود پیدا کنند و پیگیری ها برای پس 
گرفتن آن به جایی نرسیده است. بارها به ایشان نامه نوشتم 

ولی ایشان به ما پاسخ ندادند.   
  در انتظار پاسخگویی!  

در این شرایط مردمی که با تمام مشکلات اقتصادی و کمبود 
دارویی، روزگار به سر می برند و همان طور که خانم هاشمی 
به عنوان فرزند آیت ا... هاشمی که عمری برای آبادانی و مردم 
تلاش کرد، حال باید به این سوتفاهم ها پاسخ دهد. صرف نظر 
کردن از این شفاف سازی می تواند، هزاران نفر از بیماران خاص 
را با مشکل جدی روبه رو سازد و مبالغی که باید به عنوان دارو 
و درمان بیماران خاص مثل پروانه ای، هموفیلی، تالاسمی و... 
اختصاص پیدا کند، در عدم پاسخ به هزینه کرد بودجه نادیده 
گرفته شده است. در این میان »آرمان ملی« در انتظار پاسخ 
مسئولان این بنیاد جهت روشن سازی افکار عمومی است تا 

هرچه سریع تر هزاران بیمار از نگرانی خارج شود.

سازمان برنامه و بودجه به گزارش »آرمان ملی« پاسخ داد:

توجه خاص دولت به بیماران خاص
     مدیرعامل خانه  ای بی، خطاب به بنیاد بیماری های خاص: لطفا پاسخ دهید که چرا 5/1 میلیارد کمک مردمی بلوکه شده است؟! 

 گزارش »آرمان ملی« از تبعات مخرب 
ساخت پتروشیمی در جوار تالاب بین المللی میانکاله:

 یك بـام
 و دوهـوا 

نمي شودکه!
   احداث پتروشیمي به بهاي نابودي تالاب میانکاله با توجه به  

اعلام مخالفت صریح رئیس سازمان حفاظت محیط زیست، 
 تناقضی آشکار به شمار می آید

   اسماعیل کهرم: کسانی هستند موافق حفظ میراث فرهنگی 
نیستند و به منافع شخصی شان فکر می کنند 


